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Dit is het vijfde jaarverslag van de Vrienden van het Ooster-
park.  

We beginnen het jaarverslag met de doelen van de vereni-
ging. Daarna beschrijven we toestand van het park in 2018 
en wat we daaraan deden, de gang van zaken rond het Keti 
Koti festival en onze overige activiteiten. Tot slot doen we 
verslag van het interne reilen en zeilen van onze vereniging. 

 
Doelen 

De vereniging Vrienden van het Oosterpark stelt zich ten 
doel:  

a.    Het versterken en behouden van de bijzondere waarden 
van het Oosterpark te Amsterdam, waaronder: 
-      het belang van rust en natuur in de drukke stad; 
-      de sociale- en buurtfunctie van het park; 
-      het park als historisch en cultureel erfgoed, 
-      het park als een, voor iedereen toegankelijke, openbare 
plek voor activiteiten of kleinschalige evenementen.  

b.    het bevorderen van een goed beheer, inrichting en on-
derhoud van het park evenals een evenwichtig gebruik van 
het park en de directe omgeving. 
 

Het Oosterpark in 2018 

Na de jarenlange problemen met wateroverlast door langdu-
rige regenval kreeg het Oosterpark in 2018 te maken met 
een nieuw fenomeen: een zomer waarin maandenlang geen 
druppel viel. De gevolgen voor het park waren groot: tiental-
len bomen lieten hun bladeren vallen en alle grasvelden za-
gen geel van verdord gras. De plekken die in het verleden 
het zwaarst waren belast door grote evenementen veran-
derden in louter zand. Uit vergelijking met andere parken 
bleek dat het Oosterpark er veel slechter aan toe was dan el-
ders en dat het proces van afsterven ook sneller verliep, 
vooral op de intensief gebruikte delen. 

Op 12 juli hield het bestuur samen met een vijftiental leden 
een schouw in het park om alle problemen tot dan toe op 
een rijtje te kunnen zetten in een brief aan het stadsdeel. 
Daarin constateerde het bestuur dat het park sinds de reno-
vatie verder in conditie achteruit gaat en alleen al door de 
reguliere bezoekers maximaal belast wordt. Het bestuur 
vroeg om een onderzoek en een plan van aanpak om de pro-
blemen daadwerkelijk te verhelpen. 
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Daarop werd het bestuur uitgenodigd door verantwoordelijk 
stadsdeelbestuurder Ivar Manuel om op 4 oktober samen 
met betrokken ambtenaren in een wandeling door het park 
de knelpunten te bespreken. Daarbij kwamen met name de 
bomen- en struiken-
sterfte aan bod, evenals 
de deplorabele staat van 
de ligwei bij het pieren-
bad.  
Hiervan vond ook Ivar 
Manuel dat die niet door 
een festival als Keti Koti 
belast moest worden. 
Ook de parkbeheerder 
was van mening dat 
deze ligwei niet verder 
belast kan worden. 

Wat betreft de noodzaak 
om de velden te herstel-
len was overeenstem-
ming. Evenals over de 
herplant van struiken 
waar deze afgestorven 
waren. In de perken bij het water moeten struiken komen 
die beter tegen de hoge waterstand kunnen. 
Het bestuur dringt aan op spoedige herplanting in het park 
van bomen op de plaats van de in de afgelopen jaren gestor-
ven bomen.  
Ivar Manuel meldt dat aan de wateroverlast weinig meer ge-
daan kan worden dan er al gebeurd. Alleen drastische maat-
regelen als het verlagen van de grondwaterstand kunnen 
wellicht meer betekenen, maar die hebben ook hun nade-
len. 

Overeenstemming is er ook over de noodzaak om het zuide-
lijk wandelpad te herstellen. Over een vernieuwing wordt 
nagedacht, waarbij mogelijk ook maatregelen kunnen wor-
den genomen om het overvloedige water beter te verwer-
ken. 

Van deze wandeling ontving het bestuur op 18 december 
een globaal verslag door een bestuursadviseur van Ivar Ma-
nuel. Daarin wordt gemeld dat de slechtste stukken van de 
weides opnieuw zijn ingezaaid en dode struiken verwijderd. 
In het voorjaar zal nieuwe lage beplanting geplaatst worden 
en worden de randen van de grasvelden, die voor de lichtlei-
dingen zijn opengelegd, opnieuw ingezaaid. Over de her-
planting van bomen wordt nagedacht. 

Gezien de slechte toestand waar het park zich in de zomer 
bevond, heeft het bestuur besloten de voorgenomen wan-
deling met een natuurgids door het park niet door te laten 
gaan. 

Keti Koti  

Het evenement Keti Koti op 1 juli vond plaats op het mo-
ment dat het gras door de droogte sterk verzwakt was. Het 

resultaat was er naar: na het festival bleken alle gebruikte 
plekken vernield. Vooral bij het pierenbadje voor de kin-
deren een onaangenaam begin van de zomervakantie. 

Volgens het nieuwe evenementenbeleid moet de organisa-
tor van een evenement 
permanente geluidsme-
tingen doen om ook ach-
teraf overschrijding van 
de maximale gevelbelas-
ting van 85 dbC te kun-
nen controleren. Het be-
stuur heeft bij de organi-
sator en bij het Evene-
mentenbureau van de 
gemeente deze meetge-
gevens opgevraagd. Die 
werden pas na veel ge-
draal door de organisa-
tor op 29 november ge-
leverd. Uit deze metin-
gen bleek dat Keti Koti 
meermalen de 85 dbC 
overschreden had en dat 

de tijdens het evenement aanwezige handhaver deze over-
schrijdingen heeft toegelaten omdat er nog geen klachten 
waren binnengekomen. 

Keti Koti vergt daarom ook in 2019 extra aandacht van het 
bestuur. 
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Verdubbeling Oosterpark 

Het project Verdubbeling Oosterpark wordt afgerond met 
het betrekken van de (vernieuwde)  gebouwen aan de 
noordkant bij het park. In 2018 werd het vernieuwde en ver-
dubbelde gebouw van het Metis Montessoricollege in ge-
bruik genomen. Daarna volgde de nieuwe speelplaats met 
skatebaan. Voor de verbouwing van Mauritskade 61 tot ho-
tel is door architect van de nieuwe eigenaar een nieuw plan 
gemaakt. Daarover is een informatiebijeenkomst georgani-
seerd. 

Het bestuur van de vereniging neemt deel aan het zoge-
naamde Coalitieoverleg met het stadsdeel en instellingen en 
bedrijven die in het park gevestigd zijn. 
 

Andere activiteiten 

De Vrienden van het Oosterpark hadden samen met de 
Vrienden van Frankendael een kraam op het Bredewegfesti-
val op Koningsdag. Hier werden drie nieuwe leden gewor-
ven. 

Op 21 juni vond er in de muziekkoepel een kleinschalig mid-
zomerfestijn plaats, met verhalen, muziek, zang en gedich-
ten. 

Op midwinterdag 21 december werd deze traditie met een 
goed geslaagd festijn in het Arena hotel voortgezet. Deze 
festijnen werden georganiseerd door Reinout Koper-
draat, onder auspiciën van de Vrienden van het Oosterpark, 
gesubsidieerd door het stadsdeel.  
 

 

 

Vereniging 

Op 22 maart 2018 is in hotel Arena een zeer matig bezochte 
Algemene Ledenvergadering (ALV) gehouden. Tess de Bree, 
projectleider “aanpak overlast gevende groepen in het Oos-
terpark” hield een interessante inleiding. De jaarverslagen 
over 2017, het plan voor Activiteiten 2018 en de begroting 
kregen de instemming van de leden, maar konden niet for-
meel worden vastgesteld omdat daarvoor niet genoeg leden 
aanwezig waren.  

Daarom is op 11 april een tweede ALV gehouden, waarbij 
geen quorum vereist is, waar de jaarstukken formeel zijn 
vastgesteld. Op deze vergadering kwam het idee naar voren 
om met de betrokken leden een schouw te houden naar de 
toestand van het park.  

Eind 2018 had de vereniging 110 leden. Dat is 24 minder dan 
het jaar daarvoor. 

De communicatie met de leden kreeg vorm via Nieuwsbe-
richten en Nieuwsbrief, de Gmail, de ledenvergaderingen, de 
gezamenlijke schouw van het park en de website, waarop 
nieuws en achtergrondmateriaal te vinden is.  

 
Bestuur  

Het bestuur was in 2018 als volgt samengesteld: 
 
Erie Schooneveldt-Kramer: penningmeester vanaf april 2013. 
Frank Köhler: voorzitter vanaf juni 2014. 
Bernard Neuhaus, secretaris, bestuurslid vanaf juni 2014.  

 

 

 

 


